

AssensSpejderne

Dagsorden for ledermøde **onsdag 8/10 kl 18.30** i Bæverhytten

Deltagere: Rune, Søs, Erik, Bjarne & Hanne

Afbud (på forkant): Blomme, Ulla. Der er afgivet skriftlige kommentarer fra Ulla og Blomme, som er med i referatet. Viktor deltog ikke.

1. **Velkomst** ved gruppeleder Hanne.
2. **Valg af referent:** Hanne.
3. **Opfølgning på referat fra sidste ledermøde, samt evt. fra bestyrelsesmødet.**

Opfølgning er skrevet ind i selve dagsordenen og opfølgning er fremhævet i dette referat.

4. Status i grenene:

- a) Kort bordet rundt med stemning og børnetal i hver gren ved grenlederne.

Mikro: Alt vel, mange og mødestabile glade børn. Dejligt med en erfaren ny leder i Bjarne.

Mini: Alt vel også her; der evalueres med spejderne efter hvert møde og de er glade. Nye traditioner indført ved mødestart- og stop. Marie/Kiks stopper som leder fra d.d.

Junior & Trop: Alt fint også her, - de er ved at lære de 4 juniorer at kende.

Senior: Vides ikke, da Viktor deltog. Blomme har lovet at følge op.

5. **Info om ledersamtaler:** Har I lyst, kan I booke gruppeleder Blomme og/eller Hanne til en ledersamtale. Gerne i løbet af oktober eller november. Det kan være både relateret til ideer ifm spejderarbejdet og ens egen udvikling som leder, der kan drøftes. Ordet er frit.

Forperson Pernille afholder tilsvarende en samtale med de to gruppeledere.

Det er vigtigt, at vi er ærlige og åbne overfor hinanden, herunder siger til, hvis nogen ting er uhensigtsmæssige. Ellers kan det være svært at lave om på tingene og hjælpe til.

Det vigtigt, at vi alle melder klart tilbage fx ift opgaver, som vi har lovet at lave, hvis vi alligevel ikke kan lave dem eller er forsinkede i det.

Ligeledes skal alle være gode til at få datoer fra årshjulet i kalenderen og melde fra aktiviteter/arrangementer i god tid.

Vi arbejder alle frivilligt og på lige fod, så det er vigtigt at holde en god tone og respektere hinanden, samt orientere sig i fx opgave- og rollefordelingen samt gruppens røde tråd. Det er alt sammen udarbejdet for at gøre arbejdet lettere og vores samarbejde bedre. Der var

ros til arbejdet med alle disse ting, som har gjort tingene lettere. Også ros fra en forælder til hjemmesiden.

Vi havde en god og ærlig snak om samarbejdet i ledergruppen og de tilstedeværende opfordrede til, at alle fik booket en samtale med en eller begge gruppeledere.

- 6. Drøftelse af sociale arrangementer:** Drøftelse af, hvorvidt vi har lyst og tid til sociale arrangementer som Høstfest og Nytårskur for ledere og bestyrelse – eller om det skal pauses for en stund. Det var ikke særligt hensigtsmæssigt at planlægge den seneste høstfest med så stort mandefald, men vi endte dog med en hyggelig aften med 6 deltagere. De fleste vil gerne mødes til en middag/mad over bål 1-2 gange om året i ledergruppen, så vi har tid til snak og til at lære hinanden bedre at kende. Uden mødepligt. Sus og Erik meldte sig til at arrangere en fredag aften i januar som Nytårskur.

- 7. Drøftelse af ønsker til indkøb:** Sangbøger til alle er indkøbt og udleveres ifm. fælleslejren i marts. Er indkøb af lette telte og stjerne-telt fortsat første prioritet? Eller er der andre ønsker som fx patruljekasser? Herefter aftale plan for indkøb.

Bestyrelsen skal godkende ønskerne på næste møde.

De yngste grene stemmer for lette telte, der er nemme at sætte op, samt et stjernetelt.

Hanne vil gerne købe det ind nu, hvor prisen er lav.

Blomme har bedt om flere rafter til hytten, men det kan vente til foråret – og vi kan evt. overveje, om vi kan få nogen med hjem fra SL2026. Rune har spurgt Viktor, om han kan skaffe nogen.

Hvem mangler patruljekasser og hvor mange? Og har nogen lyst til at stå for det? Husk også at bruge, hvad vi allerede har i hytten, - fx grydesæt mv. Vi mangler umiddelbart 1 kasse til hhv. mikro, mini og junior. Det skal undersøges nærmere, hvad der kan købes, men vi fik ikke lige aftalt, hvem der gør det.

8. Planlægning af fælles aktiviteter på tværs af grene:

- Halloween 25/10 for junior og trop: Hvem gør hvad? Finder Rune & Blomme selv ud af. Efter mødet er det blevet flyttet til samme dag som Barske natløb, så vi kan nok ikke deltage.
- Status på mikro-minidag 26/10: 15 deltagere i 3 patruljer og 4 voksne. Hanne står for det.
- Vi ved endnu ikke, om vi skal med til at tænde juletræ i år i Assens.
- Fælleslejr 20-22 marts: Tema er sangglæde. Alle skal naturligvis hjælpe til med og på lejren, - men hvem har lyst til at stå for at planlægge den? Ulla, Blomme og Hanne vil gerne planlægge den. Vi skal også teste retter fra SL-kogebogen.

- e) Spejdernes Lejr juli 2026: Hvem har lyst til at hjælpe Hanne med at stå for den fra vores side af? Vi skal fx have sat en forhåndstilmelding i gang for gruppen samt have holdt møde med de øvrige spejdere i kommunen. Hanne, Ulla, Sus og Rune vil gerne hjælpe.

9. Planlægning af leder- og divisionsarrangementer:

- a) KAMIK 28/10. Tirsdag igen, så vi deltager næppe.

10. Økonomi & praktik:

- a) Udeståender ved hytten og/eller grunden efter arbejdsdagen? Herunder evaluering af arbejdsdagen og resterende opgaver. Det gik rigtig godt, super stemning og godt med mad udefra. Vi nåede meget!

Ophængning af standere: Sus.

Tag på gammel bålhytte: Erik, men afventer nok forår/sommer.

Igen bygge bord-bænkesæt: Rune og Erik finder på en kraftigere plan, evt med hjælp fra trop.

Dørstoppere/kroge: Rune ser på det, når der er bedre tid.

Radiatorer og gamle popcorns-net (fra skraldespanen) skal på lossepladsen: Den næste, der har tid, må meget gerne gøre det.

- b) Nyt alarmsystem på vej, men vi mangler en intro fra Martin til ny app mv. Blomme følger op med Martin.

11. Næste møde jf. årshjulet:

- 12. januar 2026. Opfølgning på senior-grenen skal tages op her, når Blomme har holdt møde med dem. Kom altid gerne med ønsker til dagsordenen til Hanne/Blomme.

12. Eventuelt

(Til info deltager Blomme alligevel ikke på æblefestivalen med flødebolle-kasteren.)

Vi har fået 5.000 kr Fipros, Bjarnes arbejdsplads, til patruljekasser. Facebook og hjemmesiden er opdateret med nyheden om det.

Det tager for lang tid at få penge retur, når man selv har lagt ud. Husk at skrive til kasserer-mailen, så både Tobias og Brian ser det. Skriv haster, hvis det haster og det fx er større beløb. Man kan også altid bede om at få penge på forkant til fx store indkøb.

Mødeevaluering: God ro og orden, også ved svære emner.